
Besvarelse af spørgsmål 22 (ad L 102 - Forslag til lov 
om ændring af offentlig sygesikring, lov om social 
pension og lov om højeste, mellemste, forhøjet almin-
delig og almindelig førtidspension m.v.), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 19. november 2004

Spørgsmål 22:
”Med henvisning til høringssvaret fra Diabetesforeningen, jf. L 102 – bilag 
1, ønskes oplyst, om ministeren ikke er enig i, at der bør indarbejdes en 
revisionsbestemmelse i lovforslaget, herunder om ministeren agter at stille 
ændringsforslag herom.

Svar:
Det er i lovbemærkningerne tilkendegivet, at regeringen to år efter indførel-
sen af det ny tilskudsprissystem gennemfører en evaluering af, om den 
foreslåede effektivisering af håndteringen af leveranceproblemer har virket 
tilfredsstillende. Det er dog min forventning, at de iværksatte tiltag effektivt 
vil sikre, at patienterne altid vil kunne få udleveret det billigste lægemiddel i 
en synonymgruppe, som danner grundlag for fastsættelsen af tilskudspri-
sen. 

Jeg forventer generelt, at der med de foreslåede ændringer af medicintil-
skudssystemet, som hviler på en bred politisk aftale med udgangspunkt i 
anbefalingerne fra medicintilskudsudvalget, etableres et velfungerende 
system, og at der til gavn for patienterne nu skabes ro omkring medicintil-
skudssystemet. På denne baggrund finder jeg ikke, at det er hensigtsmæs-
sigt at optage en revisionsbestemmelse - med en på forhånd fastsat tids-
frist - i lovforslaget.
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